
 
 
 
 
 

7. september 2007 
 
 
I medfør af § 36 stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Landsstyret: 
 
Spørgsmål til Landsstyret vedr. genåbningen af krabbefiskeriet i Holsteinsborgdybet 
(Landstingsmedlem Jens B. Frederiksen, Demokraterne) 
 
 
Så skete det igen.  
 
For jeg ved ikke hvilken gang i Finn Karlsens tid som Landsstyremedlem for Fiskeri, Fangst og 
Landbrug er biologernes anbefalinger blevet fejet af bordet. 
 
Denne gang har det pågældende Landsstyremedlem valgt at åbne for krabbefiskeriet i Holsteins-
borgdybet. Til tider har Finn Karlsen haft den pli at oplyse offentligheden om sine tvivlsomme di-
spositioner. Dette er sket med argumenter i stil med, at Finn Karlsen tror mere på fangerne end på 
biologerne. 
 
Denne pli har Landsstyremedlemmet desværre ikke udvist i denne omgang. Intet sted i pressemed-
delelsen, der bekendtgør genåbningen er der noget, der ligner et argument for beslutningen. 
 
Som landstingsmedlem i et parti, der prioriterer den biologiske bæredygtighed meget højt, ser jeg 
mig derfor nødsaget til at tvinge argumentationerne ud af Landsstyremedlemmet ved at stille neden-
stående spørgsmål til Landsstyret. 
 

1. Hvad er årsagen til genåbningen af krabbefiskeriet i Holsteinsborgdybet? 
 

2. Er det et enigt Landsstyre, der står bag genåbningen af krabbefiskeriet i Holsteinsborgdybet? 
 

3. I et interview på www.sermitsiaq.gl fastholder en forsker fra Naturinstituttet, at der er uhen-
sigtsmæssigt at genåbne krabbefiskeriet. Hvorfor har Landsstyret valgt at lade være med at 
lytte til denne anbefaling? 

 
4. Har Landsstyret aktuelle planer om at forkaste flere af biologernes anbefalinger inden for re-

sortomåderne fiskeri og fangst? 
 

5. Kan Landsstyret oplyse andet af interesse for sagen? 
 
Spørgsmålene bedes besvaret i løbet af ti arbejdsdage. 

http://www.sermitsiaq.gl/

